
Casus programma positieve gezondheid
en Samen Gezond

Het begin
Een paar jaar geleden was er een
gemeentelijk programma positieve
gezondheid. Dit werd getrokken door onze
wijkmanager van ’s-Hertogenbosch-
Oost/Hintham. Transfarmers en
Copernikkel werden gevraagd deel te 
nemen. Met behulp van de ambitieuze
Triple I methode vanuit de Avans hoge school konden we buurtbewoners betrekken en zij zelf 
invulling laten geven aan het programma. 

Positieve gezondheid kon op veel vlakken ingevuld worden. Transfarmers en Copernikkel 
hebben toen flink wat buurtbewoners bij de eerste bijeenkomst betrokken, elk in hun eigen wijk. 
Bewoners mochten hun ideeën voor de wijk opschrijven. Er was ook best een potje met geld 
beschikbaar om dingen van te doen.

In Oost is van deze ideeën eigenlijk alleen het idee van de wijkmanager zelf, het opknappen 
van een ruimte in Plein Oost dat een cantina voor de wijk moest worden, uitgevoerd. Best een 
goed idee hoor, maar waar zijn alle andere ideeën gebleven? In Boschveld waren de bewoners 
die vanuit Copernikkel kwamen vooral een beetje ontgoocheld daarvandaan en hadden niet het 
idee dat het over hen ging of dat ze er iets mee konden.

Het vervolg
Op dit moment is er een vervolg op het Programma, dit keer onder de naam Samen Gezond. 
Het gaat om gezondheid in een brede zin des woords: fysieke, mentale en psychische 
gezondheid in de buurt. De gedachte erachter is heel mooi en goed; gezondheid is een groot 
goed en dat wensen we eenieder toe en vooral hen in buurten waar het wat minder gaat. Ook is
het idee geland bij de programmamedewerkers om aan te sluiten bij wat er al is. 

Vandaar dat Copernikkel en Transfarmers afgelopen jaar als bewonersorganisaites een 
gesprek gehad met door de gemeente ingehuurde partijen die in de wijken de ideeën / haakjes 
moesten ophalen voor de invulling/ uitvoering van dit programma.

Wij hebben na dit gesprek, waar tal van mooie ideeen en haakjes werden genoemd, 
niets/nauwelijks meer gehoord over het programma en wat er met onze input is gedaan. Deze 
week kregen wij een uitnodiging voor een (nieuwe) inspiratiemiddag vanuit het programma 
Samen Gezond. We vragen ons daarbij af wat er met de eerdere gesprekken en ideeën is 
gebeurd? Beginnen we hiermee niet weer helemaal opnieuw?

Als bewonersinitiatieven willen we graag een invulling geven aan het programma Samen 
Gezond en hierin samenwerken. We onderschrijven de doelstelling immers goeddeels. De 



ervaring leert dat dit het beste werkt als onderdelen uit het programma aanhaken op wat wij al 
doen, of van daaruit vertrekken, in plaats van andersom. Als bewonersinitiatieven hebben we 
contact met de doelgroep van het programma (soms ongezonde, vergeten en kwetsbare 
bewoners) en vervullen in die zin een belangrijk brugfunctie voor de gemeente/GGD. Maar op 
de manier van hoe het nu gaat, wordt die brugfunctie nauwelijks benut. Bovendien komt het 
programma Samen Gezond ook niet echt van de wal.

De opgave
Hoe kan de gemeente beter gebruik maken van bewonersinitiatieven voor de uitvoering 
van dit soort programma’s? 

De opdracht
Ga in gesprek over deze casus, maar kies elk een verschillende rol van waaruit je de situatie 
bespreekt. Deze kan dus anders zijn dat de rol die je vanuit je functie vervult (is waarschijnlijk 
het geval). 

Rollen kunnen zijn:
- Medewerker bewonersorganisatie (Transfarmers of Copernikkel)
- Wijkbewoner
- Programmaleider/medewerker Samen gezond
- GGD-medewerker

Na 20 minuten sluiten we het gesprek af en is er gelegenheid om op het gesprek te reflecteren 
met elkaar.


